

12.1.2021

SIARAN MEDIA

oleh DATO' IR. JASENI MAIDINSA
CEO, PBA Holdings Bhd dan PBAPP

KERAJAAN PERSEKUTUAN WAJIB UNTUK SIAPKAN PROJEK PEMBESARAN EMPANGAN MENGKUANG (MDEP)

- **MDEP tidak dapat berfungsi sepenuhnya sebagai simpanan strategik kemarau terpenting di Pulau Pinang sehingga Fasa 2B (RM100 juta) dan Fasa 2C (RM80 juta) siap.**
- **Geran persekutuan untuk MDEP telah ditetapkan pada RM1.2 bilion. Sehingga kini, kos untuk Fasa 1 dan Fasa 2A yang telah siap hanya RM670.5 juta.**

PULAU PINANG, Selasa, 12.1.2021: Kerajaan Persekutuan mesti memenuhi kewajibannya bagi menyiapkan Projek Pembesaran Empangan Mengkuang (MDEP) seperti yang ditetapkan, agar MDEP dapat berfungsi sepenuhnya dan efektif sebagai simpanan strategik kemarau terpenting di Pulau Pinang.

MDEP adalah projek Kerajaan Persekutuan. Kerajaan Persekutuan secara rasmi bersetuju untuk melaksanakan dan membiayai MDEP sebagai syarat untuk penghijrahan Pulau Pinang ke Inisiatif Penstrukturan Semula Perkhidmatan Air Nasional (NWSRI).

Penerima manfaat utama MDEP adalah 1.774 juta rakyat dan semua perniagaan yang beroperasi di Pulau Pinang, dan bukan Kerajaan Negeri atau Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP).

Menurut Jabatan Perangkaan Malaysia, Pulau Pinang menyumbang RM94.7 bilion kepada KDNK nasional pada tahun 2019. Tanpa bekalan air yang mencukupi pada musim kemarau tahunan, penduduk mungkin mengalami gangguan bekalan air. Perniagaan mungkin tidak berjalan seperti biasa. Oleh yang demikian, Pulau Pinang mungkin tidak dapat terus menyumbang berbilion-bilion ringgit dalam pembayaran cukai Persekutuan pada masa akan datang jika menghadapi krisis air pada musim kering yang berpanjangan.

Oleh yang demikian, adalah tidak bertanggungjawab bagi sesiapa pun untuk meminta Kerajaan Persekutuan menghentikan dari menyiapkan MDEP kerana perselisihan politik.

Pada 10.1.2021, portal berita *FMT* memetik bekas Perdana Menteri Malaysia, YB Dato' Sri Mohd. Najib bin Tun Haji Abdul Razak, menyatakan bahawa MDEP dibiayai oleh geran RM1.2 bilion yang diberikan oleh pentadbirannya sebagai sebahagian daripada penstrukturan semula aset air Pulau Pinang pada tahun 2011.

Beliau didakwa berkata: “Jadi, jangan teruskan projek Empangan Mengkuang selagi DAP atau Lim (mantan Ketua Menteri Pulau Pinang YB Tuan Lim Guan Eng) tidak mengakui atau meminta maaf kerana mengelirukan orang Pulau Pinang selama bertahun-tahun dengan kisah dongeng telah mengurangkan hutang negeri sebanyak 95%.”

MDEP tidak siap, geran RM1.2 bilion tidak digunakan sepenuhnya

MDEP bermula 10 tahun yang lalu, pada tahun 2011. Sehingga hari ini, Kerajaan Persekutuan masih belum menyiapkan MDEP sepenuhnya. “Bukti” ini terletak pada kenyataan bahawa geran Persekutuan bernilai RM1.2 bilion belum digunakan sepenuhnya.

Jadual berikut meringkaskan status dan kos MDEP:

Fasa	Status	Kos (RM)
1	Peningkatan kapasiti efektif Empangan Mengkuang daripada 22.0 bilion liter kepada 86.4 bilion liter dan kerja-kerja yang berkaitan.	Siap (10.4.2017) 607 juta
2A	Menaik taraf Rumah Pam Mak Sulong, untuk meningkatkan kapasiti mengepam air mentah dari Sungai Kulim, daripada 200 juta liter sehari (JLH) kepada 400 JLH.	Siap (28.9.2017) 63.5 juta
2B	Pemasangan paip air mentah berdiameter 1.6m sepanjang 7km dari Rumah Pam Mak	Peringkat akhir pengambilan tanah. Bahagian Bekalan Air 100 juta

	Sulong ke Terusan Sungai Dua. Saluran paip baru ini akan meningkatkan kapasiti pengeluaran air mentah empangan daripada 300 JLH kepada 600 JLH.	Kementerian Alam Sekitar dan Air (KASA) akan melaksanakan projek ini pada tahun 2021.	
2C	Pembinaan Rumah Pam Lahar Yooi 440 JLH untuk membolehkan proses pengisian dan pengisian semula empangan dengan pantas dengan mengepam air dari sumber air mentah kedua: Sungai Muda.	Dimasukkan dalam Kajian Kebolehlaksanaan untuk membina baraj baharu di Rantau Panjang untuk dipertimbangkan oleh Kerajaan Persekutuan.	80 juta

Pada 26.10.2020, Kerajaan Persekutuan telah menyerahkan MDEP yang telah siap sebahagian kepada Kerajaan Negeri Pulau Pinang, yang terdiri daripada Empangan Mengkuang yang diperbesarkan (Fasa 1) dan Rumah Pam Mak Sulong (Fasa 2A). Gabungan kos kedua-dua fasa ini adalah RM670.5 juta.

Sementara itu, Fasa 2B dan Fasa 2C MDEP belum selesai dengan unjuran gabungan kos sebanyak RM180 juta.

Oleh itu, disebabkan oleh perubahan spesifikasi oleh Kerajaan Persekutuan, jumlah anggaran kos semua fasa MDEP sekarang adalah RM850.5 juta, iaitu kurang RM349.5 juta daripada geran Persekutuan asal RM1.2 bilion.

Oleh itu, Kerajaan Persekutuan sedang mempertimbangkan peruntukan RM100 juta untuk pembinaan baraj baharu di Rantau Panjang, untuk menggantikan baraj yang telah beroperasi sejak 28 Jun 1973.

Saya ingin menjelaskan bahawa Pulau Pinang tidak meminta lebih banyak dana Persekutuan untuk MDEP. Pulau Pinang meminta MDEP disiapkan secepat mungkin oleh Kerajaan Persekutuan, seperti yang dipersetujui pada tahun 2011.

Harap maklum bahawa geran Persekutuan bernilai RM1.2 bilion yang ditandatangani oleh Kerajaan Persekutuan pada tahun 2011 adalah lebih

dari cukup untuk menyiapkan MDEP dan membina baraj baharu.

Kepentingan Fasa 2B dan 2C

Pada masa ini PBAPP hanya dapat melepaskan maksimum 300 juta liter air mentah (JLH) dari Empangan Mengkuang. Pada tahun 2019, penggunaan air terawat di Pulau Pinang adalah 843 JLH.

Kita memerlukan Fasa 2B untuk membolehkan pelepasan maksimum 600 JLH dari Empangan Mengkuang ketika senario kemarau yang teruk.

Kita juga memerlukan Fasa 2C kerana kita sekarang mempunyai Empangan Mengkuang 86.4 bilion liter yang mesti diisi semula dengan segera semasa musim hujan. Fasa 2C akan membolehkan kita mengepam air dari dua sungai, Sungai Kulim dan Sungai Muda, untuk simpanan dan penggunaan pada musim kemarau.

Oleh itu, MDEP mungkin tidak berfungsi sepenuhnya sebagai simpanan strategik kemarau terpenting di Pulau Pinang sehingga Fasa 2B dan Fasa 2C siap.

Akhir sekali, saya ingin menegaskan sekali lagi bahawa MDEP adalah projek bekalan air untuk manfaat rakyat dan perniagaan yang beroperasi di Pulau Pinang. Ia bukan projek prestij atau mewah. Ini adalah projek perkhidmatan awam penting yang harus diutamakan oleh Kerajaan Persekutuan pada era perubahan iklim dan pandemik global.

Terima kasih.

Dikeluarkan oleh : Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah
Unit Komunikasi Korporat
Tel : 04-200 6607
Email : syarifah@pba.com.my